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Adjectivul 

Adjectivul determină un substantiv si se așază în fața acestuia: 

 a huge tree / huge trees 

Adjctive se folosesc și după verbele: be, look, smell, sound, feel, taste, seem, appear, become, 

get, grow, prove, remain, stay: 

 He is handsome. 

 It smells good. 

Adjectivele compuse sunt formate cu: 

 participii prezente: long-lasting journey 

 participii trecute: broken-down car 

 numerale cardinale: a three-day trip (și NU a three days trip) 

 well, badly + participiu trecut: well-informed people 

Ordinea adjectivelor în fața substantivului 

VSAFCSOMP + substantiv 

Value (interesting, beautiful etc), Size (big, small etc), Age (three-year old, new etc), Form 

(round, rectangular, square etc), Colour (red, blue etc), Style (Rococo etc) , Origin (English, 

Turkish, Romanian etc), Material (metal, plastic, wooden etc), Purpose (fishing etc; e.g. fishing 

rod) 

Exemple:  

 a beautiful Italian girl 

 a small, old, square, Chinese table 

De obicei nu avem o listă lungă de adjective inaintea substantivului. Un substantiv este 

determinat de unul, două sau cel mult trei adjective. 

Comparația adjectivelor 

Adjectivele cu o singură silabă 

 

De obicei, dacă un adjectiv are o singură silabă, adăugăm „er” pentru a forma comparativul. 

Adăugăm „est” pentru a forma superlativul. 
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 clean → cleaner / cleanest 

 cold → colder / coldest 

 small → smaller / smallest 

 young → younger / youngest 

 tall → taller / tallest 

Există câteva modificări ortografice. Dacă la sfârșitul adjectivului se află o vocală scurtă urmată 

de o consoană, adesea dublăm consoana. 

 wet → wetter / wettest 

 big → bigger / biggest 

 hot → hotter / hottest 

 thin → thinner / thinnest 

Dacă adjectivul se termină în „y” precedat de consoană, acesta se schimbă în „i”. 

 dry → drier / driest 

Dacă adjectivul se termină în „e”, nu adăugăm încă un „e”, ci doar „r”. 

 nice → nicer / nicest 

 large → larger / largest 

Există câteva adjective cu care trebuie să folosim „more” sau „most”, chiar dacă au doar o 

silabă. NU putem adăuga „er” sau „est”. 

 fun → more fun / most fun 

 real → more real / most real 

 right → more right / most right 

 wrong → more wrong / most wrong 

Adjectivele cu două silabe 

 

Pentru adjectivele cu două silabe folosim în general „more” sau „most”. 

 careful → more careful / most careful 

 normal → more normal / most normal 
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Dar unele adjective din două silabe pot primi terminația „er” sau „est”. De asemenea, este 

corect să se utilizeze „more” (pentru comparativ) sau „most” (pentru superlativ). 

 clever → cleverer / cleverest 

 simple → simpler / simplest 

 narrow → narrower / narrowest 

 quiet → quieter / quietest 

Adjectivele cu două silabe care se termină în „y” pot adăuga de obicei „er” sau „est” (y se 

schimbă în general în i). Se poate folosi și „more” sau „most”. 

 dirty → dirtier / dirtiest 

 pretty → prettier / prettiest 

 happy → happier / happiest 

 ugly → uglier / ugliest 

Adjectivele cu mai mult de două silabe 

 

Adjectivele cu mai mult de două silabe pot forma comparativul numai folosind „more” și 

superlativul folosind „most”. 

 beautiful → more beautiful / most beautiful 

 intelligent → more intelligent / most intelligent 

 interesting → more interesting / most interesting 

 expensive → more expensive / most expensive 

Adjective neregulate 

 

Există, de asemenea, câteva adjective cu gradele de comparație neregulate:  

 good → better → best 

 bad → worse → worst 

 far → further → furthest 

 little → less → least 

 much → more → most 


